

中国科技核心期刊（遴选）数据库
中国学术期刊综合评价数据库来源期刊
中国学术期刊（网络版）
中国学术期刊（光盘版）
中文科技期刊数据库
超星学术期刊（域出版）
江西省第五届优秀期刊

ISSN 2095-9818
CN 36-1342/S

南方林业科学

South China Forestry Science

2019

Vol.47, No.5

江西省林业科学院
江西省林学会

ISSN 2095-9818



9 772095 981199

目 次

- 油茶优树种实性状、含油率及脂肪酸组成变异研究 周文才,孙颖,华小菊,等(1)
- 陈山红心杉无性系主要经济性状遗传变异和无性系选择 凌高潮,何贵平,徐金良,等(4)
- 陈山红心杉心材材色表型变异研究 陈兴彬,孙世武,肖复明,等(8)
- 白花泡桐优良无性系早期评价与选择 李婷,李康琴,龚斌,等(12)
- 山乌柏优良家系幼林期生长与观赏性分析及选择 黄朝法(17)
- 毛竹林地根际与非根际土壤细菌结构及多样性 李怡,曾春,肖福平,等(20)
- 白花泡桐不同种源的物候节律 陈宜均,李婷,邓绍勇,等(24)
- 油茶不同授粉方式对其经济性状的影响 李乾明,李晓春,罗颖,等(28)
- 遂川南风面资源冷杉种群及群落结构分析 周志光,钟平华,高友英,等(31)
- 7个雷竹类型(种源)竹笋营养及矿质元素含量分析 王海霞,曾庆南,程平,等(36)
- 山蜡梅愈伤组织诱导与植株再生 程强强,杨军,杨龙光,等(40)
- 苦楝种源苗期生长差异及优良种源选择研究 欧斌,李畅,梁跃龙,等(43)
- 接种4种丛枝菌根对中华润楠苗木生长及营养状况的影响 郑明轩,林伟通,吴永彬(49)
- 酸性废水底泥生态修复适生植物筛选试验研究 谭力,薛锦春,吴长飞,等(54)
- 油茶盛果期降密增产技术 左继林,童华彪,雷小林,等(59)
- 探索杉木管护良法 营建科学经营杉木骨干示范林 朱义林,楼浙辉,杨宸,等(62)
- 中国发现褐方盾姬蜂(膜翅目,姬蜂科) 黄清堂,孙淑萍,李涛(67)
- 中国粉蝶科(鳞翅目,锤角亚目)浙江一新纪录种——倍林斑粉蝶
..... 刘萌萌,李秀芳,刘胜龙,等(70)
- 声明· 本刊编辑部(7)
- 江西省林业科学院野生动植物保护研究所及江西野生动植物司法鉴定中心简介····· (封二)
- 《南方林业科学》征稿简则· (封三)

Contents

- Study on the variation of seed and cone traits, oil content and fatty acid composition for plus-tree fruits of *Camellia oleifera* Zhou Wencai et al. (1)
- Genetic variation and clone selection for main economic traits of Chenshan Red-heart Chinese fir clone Ling Gaochao et al. (4)
- Study on phenotypic variation of heartwood color for Chenshan Red-heart Chinese fir clones Chen Xingbin et al. (8)
- Evaluation and early selection of fine clones of *Paulownia fortune* Li Ting et al. (12)
- Analysis and selection on growth and ornamentality of young family in *Triadica cochinchinensis* Huang Chaofa(17)
- Bacterial structure and diversity of rhizosphere and bulk soil of *Phyllostachys edulis* forest Li Yi et al. (20)
- Phenological rhythm of different provenances of *Paulownia fortune* Chen Yijun et al. (24)
- The effect of different pollination methods on the economic characters of *Camellia oleifera* Li Qianming et al. (28)
- Analysis of the population structure and community structure of *Abies beshanzuensis* var. *ziyuanensis* in Nanfengmian Mountain of Suichuan County, Jiangxi Province Zhou Zhiguang et al. (31)
- Nutrition components and mineral element content in 7 different cultivated types (provenances) of *Phyllostachys violascens* shoots Wang Haixia et al. (36)
- Callus induction of *Chimonanthus nitens* and its plant regeneration Cheng Qiangqiang et al. (40)
- A study on discrepancy of seedling growth of *Melia azedarach* provenances and selection of fine provenances Ou Bin et al. (43)
- The effect of four arbuscular mycorrhizal on the growth and nutritional status of *Machilus chinensis* seedlings Zheng Mingxuan et al. (49)
- Experimental study on screening of suitable plants for acidic wastewater subsoil ecological restoration Tan Li et al. (54)
- Techniques of density reduction and increasing production for *Camellia oleifera* at full fruit period Zuo Jilin et al. (59)
- Explore the good management method of *Cunninghamia lanceolata* to build a scientific high-yielding demonstration forest Zhu Yilin et al. (62)
- A new Chinese record of genus *Acerataspis* Uchida (Hymenoptera, Ichneumonidae) from Guangxi Zhuang Autonomous Region Huang Qingtang et al. (67)
- A new record of butterfly of Pieridae (Lepidoptera, Rhopalocera) in Zhejiang Province, China —*Delias berinda* (Moore, 1872) Liu Mengmeng et al. (70)

《南方林业科学》第六届编辑委员会

主任委员：阎钢军

副主任委员：魏运华 黄小春 杜天真 罗勤 邱水文 武来成

首席编委：唐守正 张齐生 张守攻

委员（按姓氏笔画为序）：

王青春 艾卿 江香梅 李翼 朱培林 宋墩福 杜天真 杨光耀 严成 吴长飞 吴英豪
何齐发 张杨纯 张露 武来成 林小凡 罗勤 周诚 邱水文 郭正福 胡加林 俞东波
倪修平 徐林初 阎钢军 黄小春 温小遂 彭九生 楼浙辉 蔡恒义 戴文辉 魏运华

《南方林业科学》编辑部

主编：黄小春

副主编：李勇 楼浙辉

南方林业科学
NANFANG LINYE KEXUE

（双月刊 1973年创刊）

2019年第47卷第5期（总第257期）

2019年10月出版

主管单位：江西省林业局
主办单位：江西省林业科学院
江西省林学会

主编：黄小春
编辑出版：《南方林业科学》编辑部
地址：江西省南昌经开区江西省林业科学院内（330013）
电话：0791-83833691
传真：0791-83833691
投稿邮箱：nflykx@163.com
网址：<http://www.jxlky.cn>
印刷：江西核工印刷厂
发行范围：公开

South China Forestry Science

（Bimonthly, Started in 1973）

Vol. 47, No.5(General No.257), Oct., 2019

Administered by: Jiangxi Forestry Administration
Sponsored by: Jiangxi Academy of Forestry
Jiangxi Forestry Society

Editor in chief: Huang Xiaochun
Edited & Published by: Editorial Department of
South China Forestry Science

Address: Economic and Technologic Development
Zone, Nanchang, Jiangxi 330013, China

Tel.: +86-791-83833691

Fax.: +86-791-83833691

E-mail: nflykx@163.com

Website:<http://www.jxlky.cn>

Printed by:Jiangxi Printer of Nuclear Industry

Distribution area: Open Distribution

国际标准刊号：ISSN 2095-9818

国内统一刊号：CN 36-1342/S

定价：12.00元